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Mamy to! 
Pierwsza w Skokach inicjatywa, ze strony młodych mieszkańców, zabrzmiała na całe miasto. Nazwali ją Jumps Party, lepiej się nie dało. 
Najpierw działali w duecie: Karol Kłos i Dawid Rakowicz, choć do pomysłu dołożyła się też Zuzanna Szamocka. Wkrótce zmobilizowali Bibliotekę, zor-

ganizowali dj-ską ekipę, scenę, nagłośnienie i… działo się. Wspólnymi siłami dorzuciliśmy trochę kolorów, najpierw w proszku, potem laserowych, brokatowe 
tatuaże i ledowego robota. 

Młodzi duchem, w liczbie kilkuset, wskoczyli na parkiet targowiska i niechętnie opuszczali go dobrze po północy. 
Było warto. Bawiliście się niesamowicie! 
Gdy w ruch weszły latarki smartfonów, było kosmicznie. Co tam deszcz (choć trochę szkoda, że padało), ważna moc kolorowej nocy. 
Dzięki Panie i Panowie. Do następnego razu. 
Wystąpili dla Was: Dj KRIS, Dj SID3RZ (18-letni Mikołaj Lisiecki ze Skoków, dla którego był to debiut!), niesamowity duet DJ CUBASE i DJ CAMMIL, 

a imprezę zakończył za konsoletą DJ DEEJV czyli Dawid Rakowicz.

Elżbieta Skrzypczak



INFORMACJA 
O DZIAŁALNOŚCI RADY 
MIEJSKIEJ GMINY SKOKI
IX SESJA RADY MIEJSKIEJ

18 czerwca br. odbyła się IX sesja Rady Miejskiej Gminy Skoki. Obra-
dom, w których udział wzięło 12 radnych, przewodniczył przewodniczący 
Rady Zbigniew Kujawa a rolę sekretarza obrad pełnił radny Łukasz Ku-
biński.

W wyniku rozpatrywanych spraw i prowadzonych obrad Rada Miejska 
podjęła 9 uchwał, w tym: 

1. Uchwałę nr IX/58/2019 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 
i Gminy Skoki wotum zaufania.

Uchwałą tą po zakończeniu debaty nad przedstawionym przez Burmistrza 
Tadeusza Kłosa „Raportem o stanie gminy” Rada udzieliła wotum zaufania 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Skoki.

2. Uchwałę nr IX/59/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania fi-
nansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Skoki za 2018 r.

Omawianą uchwałą Rada zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Skoki za 2018 r.

Jej podjęcie poprzedzone zostało wysłuchaniem przedstawionych przez 
Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką:

- Sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Skoki i sprawozdania 
finansowego za 2018 rok; 

- Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Po-
znaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Skoki 
za 2018 rok.

oraz dyskusją nad nimi.
3. Uchwałę nr IX/60/2019 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Skoki absolutorium za 2018 rok.
Uchwałą tą Rada akceptowała działalność Burmistrza Miasta i Gminy Sko-

ki za 2018 rok i udzieliła mu absolutorium.      
Podjęcie uchwały poprzedziło wysłuchanie przez Radę przedstawionych 

przez:
- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Piotra Babrakowskiego: 

wniosku Komisji w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy absolu-
torium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok;

- Zastępcę Przewodniczącego Rady Wiesławę Surdyk-Fertsch: uchwały 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w spra-
wie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia ab-
solutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Skoki;

- Przewodniczących Komisji stałych Rady: Opinii do sprawozdania z wyko-
nania budżetu Miasta i Gminy Skoki za 2018 r.

oraz zarządzoną po ich wysłuchaniu dyskusją.
4. Uchwałę nr IX/61/2019 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej na 2019 rok.
Omawianą uchwałą w budżecie Gminy na rok 2019 Rada wprowadziła 

zmiany jakie zaszły w trakcie jego realizacji. Łączne dochody budżetu zwięk-
szono o kwotę 889 921,21 zł a łączne wydatki budżetu zwiększono o analo-
giczną kwotę 889 921,21 zł.

W rezultacie tych zmian aktualnie budżet Gminy Skoki na rok 2019 wynosi 
51 472 371,04 po stronie dochodów i 57 461 285,32 zł po stronie wydatków.

Na wzrost dochodów zasadniczy wpływ mają:
- zwiększenie dochodów z tytułu sprzedaży mienia komunalnego - działek 

gminnych o kwotę 700 000,00 zł;
- zwiększenie dochodu z tytułu zwrotu nienależnie pobranych świad-

czeń rodzinnych oraz świadczeń z tytułu funduszu alimentacyjnego o kwotę 
10 000,00 zł;

- otrzymana refundacja wydatków majątkowych na realizację zadania pn. 
„Zagospodarowanie dz. Nr 29 w Rejowcu w celu stworzenia miejsca integracji 

lokalnej społeczności w kwocie 106 900,24 zł;
- otrzymana refundacja wydatków majątkowych na realizację zadania pn. 

„Zagospodarowanie terenu przy jeziorze Włókna w Potrzanowie w celach re-
kreacyjno-wypoczynkowych” w kwocie 71 211,61 zł.

Kwotę wydatków przeznaczono m.in. na sfinansowanie:
- remontu obiektów mostowych - 120 000,00 zł;
- przebudowy ulicy Dolnej, Bliskiej i cz. Ul. Falistej w Skokach - 320 000,00 zł; 
- budowy chodników i utwardzenie terenu przy wiatach przystankowych 

- 50 000,00 zł;
- odwodnienia przy ul. Borówiec i Skockiej w Potrzanowie – 18 000,00 zł;
- przebudowy drogi gminnej w Budziszewicach - 300 000,00 zł;
- przebudowy ulicy Przylesie w Skokach - 40 000,00 zł;
- zakupu wyposażenia i usług w związku z przeprowadzonym remontem 

pomieszczeń Ośrodka Pomocy Społecznej;
- budowy kanalizacji sanitarnej na ul. Turystycznej w Skokach – 20 000,00 zł; 
5. Uchwałę nr IX/62/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwa-

lenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skoki na lata 2019-2036.
Uchwałą tą zmiany wynikłe ze swej uchwały nr IX/61/2019 Rada wprowa-

dziła do załącznika nr 2 swej uchwały nr III/12/2018 z dnia 28 grudnia 2018 r. 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skoki na lata 
2019-2036.

6. Uchwałę nr IX/63/2019 w sprawie zaciągnięcia kredytu.
Omawianą uchwałą Rada upoważniła Burmistrza do zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na okres 5 lat do kwoty 4 000 000,00 zł z przeznaczeniem 
na sfinansowanie planowanego deficytu, w związku z realizacją inwestycji.

Zaciągany kredyt przeznaczony zostanie na realizację następujących za-
dań inwestycyjnych:

- budowa parkingu przy dworcu PKP w Sławie Wlkp. - 1 245 000,00 zł;
- budowa ulicy Polnej w Skokach do drogi wojewódzkiej nr 196 - 

700 000,00 zł;
- przebudowa ulicy Przylesie w Skokach - 930 000,00 zł;
- przebudowa ulicy Włókna w Potrzanowie - II etap - 400 000,00 zł;
- wymiana pokrycia dachu szkoły w Lechlinie - 325 000,00 zł;
- termomodernizacja budynku przychodni, skrzydło B (elewacja, dach 

i piwnice) - 200 000,00 zł;
- przebudowa budynku gospodarczego na zaplecze Biblioteki Publicznej 

w Skokach - 200 000,00 zł.
Spłata kredytu zostanie sfinansowana z dochodów własnych Gminy.
7. Uchwałę nr IX/64/2019 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

nieodpłatnej służebności przejazdu i przechodu na nieruchomości będą-
cej własnością Gminy Skoki.

Uchwałą tą Rada wyraziła zgodę na ustanowienie na czas nieoznaczo-
ny nieodpłatnej służebności gruntowej, polegającej na prawie przejazdu 
i przechodu przez działkę stanowiącą własność Gminy Skoki - nr ewidencyjny 
526/39 obręb Sławica, dla której Sąd Rejonowy w Wągrowcu prowadzi Księ-
gę Wieczystą nr PO1B/00048065/1, na rzecz każdoczesnego właściciela nie-
ruchomości obejmującej działkę ewidencyjną 526/33 obręb Sławica, w celu 
zapewnienia dostępu do drogi publicznej.

Omawiana służebność gruntowa ma zapewnić dostępność do drogi pu-
blicznej do działki gminnej nr 526/33 przeznaczonej do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej na rzecz Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka”, na 
której to działce w trakcie realizowanej w latach minionych inwestycji została 
pobudowana przepompownia ścieków.

8. Uchwałę nr IX/65/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierża-
wienie na czas nieoznaczony nieruchomości gruntowych położonych na 
terenie Gminy Skoki.

Omawianą uchwałą Rada wyraziła zgodę na wydzierżawienie na czas nie-
oznaczony następujących nieruchomości, których umowy dzierżawy wygasa-
ją z dniem 1 września 2019 roku i po tym okresie zostaną one oddane w dzier-
żawę w drodze przetargu:

Kuszewo - działka nr 216/1, Pawłowo Skockie - działki nr 26/2 i 28, Wy-
soka - działki nr 34 i 73/4, Grzybowo - działka nr 90/2, Łosiniec - działki nr 
117/1, 118 i 119, Budziszewice - działki nr 7, 31/3 i 31/5, Bliżyce - działki nr 
94, 219 i 271, Rejowiec - działka nr 173, Kakulin - działka nr 54 i Szczodro-
chowo - działka nr 27/3.
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9. Uchwałę nr IX/66/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierża-
wienie nieruchomości stanowiącej część działki nr 57/1 w Roszkowie na 
czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego try-
bu zawarcia umowy.

Uchwałą tą Rada zadecydowała o odstąpieniu od obowiązku ogłoszenia 
przetargu i o wydzierżawieniu na rzecz dotychczasowego dzierżawcy na czas 
nieoznaczony położonej w Roszkowie części działki nr 57/1, która to część 
w chwili przejęcia przez Gminę Skoki terenów dworca PKP w Roszkowie od 
Polskich Kolei Państwowych była użytkowana przez tę osobę fizyczną.        

Podjęte uchwały zostały przyjęte do realizacji przez Burmistrza Miasta 
i Gminy. Wraz z protokołem obrad sesji tradycyjnie są dostępne do wglą-
du zainteresowanych w Urzędzie Miasta i Gminy w Skokach na stanowi-
sku ds. Rady i jej organów. Ponadto obraz i dźwięk sesji, protokół z sesji, 
podjęte uchwała i wyniki głosowania znajdują się w Biuletynie Informacji 
Publicznej Gminy Skoki http://skoki.nowoczesnagmina.pl oraz www.gmi-
na-skoki.pl pod banerem „Sesje rady miejskiej transmisje na żywo”   

   Edmund Lubawy
        

Absolutorium dla Burmistrza
Radni na sesji 18 czerwca 2019 r. jednogłośnie udzielili wotum zaufania 

oraz absolutorium Burmistrzowi Tadeuszowi Kłosowi.

Głosowanie nad wotum zaufania poprzedziła prezentacja, podczas której 
Burmistrz przedstawił jak wyglądała praca nad „Raportem o Stanie Gminy”, 
czym jest ten dokument i jak można z niego korzystać. Przygotowanie Ra-
portu o stanie gminy, który jest podstawą do udzielenia Burmistrzowi wotum 
zaufania jest nowym obowiązkiem wynikającym ze znowelizowanej ustawy 
o samorządzie gminnym i nowym dokumentem, który w jednym miejscu 
przedstawia wszystkie najważniejsze aspekty z zakresu działania gminy, 
a także wiele liczb, statystyk i przykładów, które pozwalają lepiej zrozumieć 
funkcjonowanie samorządu. 

Po udzieleniu Burmistrzowi wotum zaufania, po wysłuchaniu opinii komi-
sji rewizyjnej oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, radni jednogłośnie 
udzielili Burmistrzowi absolutorium za realizację budżetu gminy w 2018 ro-
ku.

Karolina Stefaniak 

Zwrot podatku akcyzowego
Przypominamy, że w terminie od 1 do 31 sierpnia 2019 r. rolnicy posiada-

jący grunty rolne na terenie naszej gminy mogą składać do Burmistrza Miasta 
i Gminy Skoki wniosek o zwrot podatku akcyzowego, zawartego w cenie oleju 
napędowego, wykorzystywanego do produkcji rolnej.

Wnioski mogą składać rolnicy, którzy nie składali lub nie wykorzystali rocz-
nego limitu zwrotu podatku w pierwszym etapie 2019 r. Do wniosku należy 
dołączyć faktury VAT potwierdzające zakup oleju napędowego w okresie 
od 1 lutego do 31 lipca 2019 r.

Limit zwrotu podatku akcyzowego w 2019 r. wynosi:

a) 100 zł x ilość użytków rolnych oraz,
b) 30 zł x średnia roczna liczba dużych jednostek przeliczeniowych (DJP) 

bydła.
Pieniądze wypłacane będą po otrzymaniu dotacji na ten cel od Wojewody 

w październiku br. 
W roku 2019 wprowadzono dodatkowy limit zwrotu podatku akcyzowego 

dla hodowców bydła. Poza kwotą 100 zł do każdego hektara użytków rolnych 
(100 litrów ON na 1 ha) rolnicy mogą ubiegać się również o dopłaty do pali-
wa wykorzystywanego przy chowie i hodowli bydła. Limit ten jest zwiększany 
o 30 zł na każdą dużą jednostkę przeliczeniową bydła (30 litrów ON na DJP). 
Przy składaniu wniosku należy dołączyć również dokument wydany przez 
kierownika biura powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa zawierający informację o liczbie dużych jednostek przelicze-
niowych bydła będącego w posiadaniu producenta rolnego w roku poprze-
dzającym złożenie wniosku.

Informacja o liczbie bydła w gospodarstwie (DJP) wydawana jest na 
wniosek producenta rolnego (hodowcy bydła).

Ponadto informujemy, że od 1 stycznia 2019 r. obowiązuje nowy wzór 
wniosku o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej.

Druk wniosku można pobrać w Urzędzie Miasta i Gminy w Skokach (pokój 
nr 3, segment A) lub na stronie internetowej urzędu w zakładce: Co i jak zała-
twić w urzędzie? W punkcie 10 – druk „Wniosek o zwrot podatku”.

Trochę o konkursie…
Tegoroczna edycja konkursu „Piękna i Zielona Gmina” cieszyła się nie-

małym powodzeniem. W tym roku postanowiono nieco odświeżyć for-
mę plebiscytu i zorga-
nizowano go w dwóch 
kategoriach: na naj-
ładniejszy ogród i naj-
ładniejszy „zielony za-
kątek”. 

Trzydzieści ogrodów 
z terenu miasta i gmi-
ny komisja konkursowa 
miała przyjemność oglą-
dać na przełomie czerw-
ca i lipca br. Podziwiano 
również balkon i taras 
zgłoszone w nowej ka-
tegorii.

Jak co roku byliśmy 
pod wrażeniem pasji 
właścicieli ogrodów. Mi-
mo panującej suszy ro-
śliny były piękne i zadba-
ne, co tylko potwierdza 
ogrom pracy, jaką mu-
sieli wykonać użytkow-
nicy zieleńców. Koloro-
we kwiaty i uformowane 
krzewy, oczka wodne 
i altany - to tylko niektóre 
z elementów ogrodów 
cieszących oczy komisji.

Podsumowanie konkursu „Piękna i Zielona Gmina” z uroczystym ogłosze-
niem zwycięzców odbędzie się pod koniec wakacji. Po tym wydarzeniu po-
dzielimy się z Państwem szeroką fotorelacją, przedstawiającą wszystkie zgło-
szone do plebiscytu nieruchomości.

Aleksandra Frankowska
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II m. w XXIV Powiatowym Konkursie Recytatorskim „Złoty klon” w Łeknie 
– Olga Kujawa;

I i II m. w Prezentacjach Poezji Obcojęzycznej „Świat poezją malowany” 
w Bolechowie - Klaudia Przykucka, Inez Sikora;

Laureatki XI Olimpiady Ekologicznej Subregionu Północnej Wielkopolski - 
Paulina Kubicka i Angelika Wysocka;

II i III m. w XII Konkursie Recytatorskim „Głos Poezji” organizowanym przez 
Bibliotekę Publiczną w Skokach – II m. Karolina Nowak i Łukasz Chojnacki, III m. 
Kinga Szymkowiak i Wiktoria Urbaniak;

III m. w Mikołajkowym Turnieju Bocci w Poznaniu - Natalia Stajkowska, Mał-
gorzata Kędziora i Kacper Gorząd;

III m. w Finale Archidiecezjalnego Konkursu Plastycznego w Gnieźnie – Dag-
mara Futro;

III i IV m. w VIII Powiatowym Konkursie Ortograficznym w Żelicach - Paulina 
Kubicka i Oliwia Wójcik, IV m. Sebastian Czerwiński i Rafał Jarzębowski;

I i II m. w XVIII Wojewódzkim Ekologicznym Konkursie Plastycznym pt. 
„Ekoimpresje 2018” w Wągrowcu - Dagmara Futro, Albert Grzegorzewski;

II m. w XVII Konkursie Językowym - Bolechowo’ 2019 (j. niemiecki) - Karla 
Orlowski;

I, II i III m. w VI Powiatowym Konkursie Języków Obcych w Wągrowcu – 
(j. niemiecki) I m. Karla Orlowski, III m. Wiktoria Urbaniak; (j. angielski) II m. 
Paulina Kawczyńska;

Finalistka Wojewódzkiego Konkursu Geograficznego - Paulina Kawczyńska;
Laureaci powiatowego etapu XXIII Konkursu Wiedzy o Wielkopolsce w Go-

łańczy – reprezentanci: Jeremiasz Burzyński, Julia Fredrych, Natasza Widzińska, 
Amelia Jeske, Mikołaj Kubicki, Wanda Surdyk, Jagoda Łuczak, Olga Kujawa, Szy-
mon Serba, Rafał Jarzębowski, Marcin Nogajewski, Michał Szklennik, Kinga Bejma, 
Mateusz Kulus, Wojciech Tyll, Sergiusz Wojtaszek; 

I m. w Ogólnopolskim Konkursie o Judaizmie - Jeremiasz Burzyński, Marceli 
Jarzębowski, Szymon Kmieć;

I m. w Ogólnopolskim Turnieju Turystyczno-Krajoznawczym we Włoszako-
wicach (eliminacje wielkopolskie) - Rafał Jarzębowski, Marcin Nogajewski, Michał 
Szklennik, Paulina Kawczyńska, Paulina Kubicka, Mateusz Kamiński;

II m. w XLVII Ogólnopolskim Młodzieżowym Turnieju Turystyczno-Krajo-
znawczym PTTK w Augustowie - Rafał Jarzębowski, Marcin Nogajewski, Mi-
chał Szklennik, Paulina Kawczyńska, Paulina Kubicka, Mateusz Kamiński;

IV m. w XVIII finale wojewódzkim Ogólnopolskiego Konkursu „Poznajemy 
Parki Krajobrazowe Polski” - Alicja Fliszkiewicz, Paulina Kawczyńska, Paulina 
Kubicka, Karla Orlowski;

Laureatki Konkursu „Złota Żaba” w kategorii - j. polski - Paulina Kawczyńska i 
Paulina Kubicka;

Laureat Konkursu Wiedzy o Regionie „Moja Wielkopolska” - Rafał Jarzę-
bowski, wyróżnienie Michał Szklennik;

XV Otwarty Konkurs Ortograficzny o „Pióro Burmistrza”
- klasy IV-VI: II m. Krzysztof Stefan, III m. Maksymilian Śrama 
- klasy VII, VIII i III gimnazjum: I m. Karolina Nowak, II m. Paulina Kawczyńska, III 

m. Sebastian Czerwiński 
- drużyny: I m. Anita Brzezińska, Maria Gąsecka i Oliwia Fredrych; II m. Zuzanna 

Kubińska, Łukasz Nowak; III m. Roksana Dudkiewicz, Wiktoria Gądysiak, Małgo-
rzata Gorońska, Nicole Przybylska, Klaudia Wanecka.

Nasi uczniowie uczestniczyli także w konkursach szkolnych, mieli możliwość 
udziału w różnych akcjach, zawodach sportowych, inscenizacjach, projektach, kół-
kach zainteresowań, wycieczkach, realizowali ideę samorządności, propagowali 
zachowania profilaktyczne, angażowali się na rzecz potrzebujących, odbywali za-
jęcia na uczelniach itd. Szczególnie ważne w tym roku szkolnym były obchody 
stulecia odzyskania przez Polskę niepodległości oraz jubileusz stulecia Naszej 
Szkoły. O wszystkich ważnych wydarzeniach informujemy na naszej stronie in-
ternetowej www.szp-skoki.pl

Serdecznie gratulujemy wszelkich sukcesów!
Renata Stróżewska

Zestaw edukacyjny Europej-
skiej Agencji Kosmicznej

Klub Młodego Odkryw-
cy „Archimedes” przez dwa 
miesiące miał okazję testo-
wać zestaw edukacyjny 
ESA SPACECRAFT MATE-
RIALS KIT w ramach pro-
gramu ESERO Centrum 
Nauki Kopernik. Tematem 
przewodnim tego zestawu 
była inżynieria materiało-

wa. Podczas zajęć uczniowie badali właściwości fizyczne ośmiu kostek zbudo-
wanych z różnych materiałów i ustalali, która z nich nadawałaby się najlepiej 
do budowy poszczególnych części statku kosmicznego. Młodzi klubowicze 
z wielką chęcią i zaangażowaniem samodzielnie wykonywali doświadczenia. 
Zapoznali się z takimi zagadnieniami jak masa, przewodnictwo elektryczne, 
przewodnictwo cieplne, czy magnetyzm.

Narzędzia takie jak zestaw ESA służą rozwojowi młodych ludzi, stymulując 
ich proces uczenia się poprzez zabawę i twórczą aktywność.

        
Małgorzata Dudek

Osiągnięcia naszych uczniów 
w roku szkolnym 2018/2019

Rywalizacja to skuteczny bodziec, który można wykorzystać jako środek po-
budzania uczniów do lepszej pracy związanej z nauką szkolną. Rozbudzane w ten 
sposób zainteresowania i współpraca uczniów i nauczycieli przyniosły następujące 
sukcesy:

I i II m. w Drużynowych Mistrzostwach Powiatu Wągrowieckiego w Sza-
chach - Szymon Cibail, Dawid Laube, Maciej Więckowski i Jagna Kaliska oraz starsza 
drużyna, w składzie: Artur Cibail, Mateusz Kamiński oraz Natalia Kmieć;

I m. w Mistrzostwach Powiatu Wągrowieckiego w Piłce Siatkowej (dziew-
częta i chłopcy) - Julia Przybylska, Nicole Przybylska, Roksana Dudkiewicz, Wiktoria 
Gądysiak, Małgorzata Gorońska, Izabela Dobska, Wiktoria Markwitz, Wiktoria Krych, 
Oliwia Wójcik;

Daniel Maćkowiak, Jakub Podraza, Mateusz Kamiński, Kacper Mocny, Dawid 
Sznajder, Jakub Kujawa, Michał Przywarski, Adam Frąckowiak, Dawid Wojtko-
wiak, Dawid Bartkowiak, Sebastian Czerwiński;

III m. w Mistrzostwach Rejonu Pilskiego w Piłce Siatkowej Chłopców - Daniel 
Maćkowiak, Jakub Podraza, Mateusz Kamiński, Kacper Mocny, Dawid Sznajder, Jakub Ku-
jawa, Michał Przywarski, Dawid Wojtkowiak, Dawid Bartkowiak, Sebastian Czerwiński;

Oświata

Z ŻYCIA SZKOŁY PODSTAWOWEJ 
IM. ADAMA MICKIEWICZA W SKOKACH  
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Tęczowy talent

  „Powiedz mi, to zapomnę. Naucz mnie, to może zapamiętam. Zaangażuj 
mnie, to się nauczę.” - Benjamin Franklin.

Ambitna, spokojna, zdolna, utalentowana, nagradzana w konkursach, 
z wielką artystyczną przyszłością, wzorowa uczennica - Agata Nowicka - te-
goroczna absolwentka rejowieckiej szkoły. 

Agatę poznałam gdy była uczennicą III klasy; wtedy to zapisała się na kół-
ko flażoletowe. Bardzo szybko zorientowałam się, że jest zdolna muzycznie 
i prezentuje duży potencjał. I tak rozpoczęła się przygoda Agaty z flażoletem. 
Uczennica łatwo i szybko przyswajała nowe ćwiczenia oraz muzyczny reper-
tuar. Z upływem czasu była coraz bardziej aktywna, nie tylko wykonywała 
polecenia, lecz zaczęła sama podejmować inicjatywę. Byłam coraz bardziej 
pozytywnie zaskoczona i zadowolona z naszej współpracy. Systematyczna 
praca na zajęciach oraz w domu, a także udział w Międzynarodowych Warsz-
tatach Flażoletowych (pod okiem mistrzów: 2017 r. - Sylvain Barou, 2018 r. - 
Malo Carvou, 2019 r. - Ronan Le Dissez) przyniosły oczekwiane efekty. Aga-
ta uświetniała swoim graniem każdą uroczystość szkolną. Mimo że Agata 
opuszcza mury naszej szkoły i kończy się „nasza szkolna” przygoda z flażole-
tem to uczennica zamierza kontynuować naukę i dalej rozwijać się muzycznie 
w Orkiestrze Dętej OSP w Skokach oraz uczestniczyć w Międzynarodowych 
Warsztatach Flażoletowych, na które z niecierpliwością czekamy.

Dzisiejsza szkoła musi rozwijać zainteresowania i uzdolnienia swoich 
uczniów. Ważne jest, aby wrodzone umiejętności i predyspozycje, a w tym 
przypadku talent muzyczny nie został zmarnowany. Praca z uczniem zdolnym 
podnosi jakość pracy nauczyciela, a jej efekty motywują do większego wysił-
ku. Praca z Agatą była dla mnie wyzwaniem, ale przyniosła mi dużą satysfak-
cję. 

Anna Mazurek

Teraz pora dla Seniora
Mówi się, że wystarczy chcieć a wte-

dy wszystko jest możliwe. W przypadku 
osób starszych nie zawsze chęć odzyska-
nia sprawności przekłada się na pełen 
sukces. Ale bez chęci na pewno się go nie 
osiągnie. Przekonały się o tym uczestnicz-
ki naszego projektu, biorąc udział w zaję-
ciach z cyklu „Fizjoterapia i gimnastyka”. 
Systematyczna praca nad odbudowaniem 
sprawności, nabraniem odpowiednich na-
wyków (wypracowaniem wzorca ruchu), 
poprawą zakresu ruchu, utraconą mobil-
nością i elastycznością były głównymi te-
matami naszych prowadzących, którzy 

demonstrowali i uczyli różnego rodzaju ćwiczeń usprawniających i pomaga-
jących w zmniejszeniu dolegliwości bólowych. Pozyskana wiedza na temat 
zdrowego trybu życia oraz profilaktyki schorzeń pozwoli uczestniczkom po-
dejmować działania, prowadzące do zachowania zdrowia i dobrego samopo-
czucia na długie lata.

Joanna Tomczak

Kluby Ortograffiti

W roku 2018/19 w naszej szkole wdrożyliśmy innowację pedagogiczną 
pt. Kluby Ortograffiti. Kluby są atrakcyjną formą realizacji pomocy psy-
chologiczno-pedagogicznej, które jednocześnie realizują rozporządzenie 
MEN z dn. 9 sierpnia 2017 r. Do Klubu należeli uczniowie, którzy: uczęsz-
czali na zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze, korekcyjno-kompensacyjne 
i rewalidacyjne oraz uczniowie klas I z Klubów Przyjaciół Bratka. Realizowa-
liśmy pomoc uczniom z trudnościami w uczeniu się w oparciu o Metodę Or-
tograffiti (każdy uczeń miał swój zeszyt z serii Ortograffiti). Materiały, pomoc 
i wsparcie zapewniło nam wydawnictwo Operon i jego koordynatorka. W na-
szej szkole zajęcia z uczniami prowadziły: p. Sławomira Kędziora, p. Joanna 
Michalska, p. Karolina Wachowiak, p. Elżbieta Witt i p. Joanna Tomczak. Był 
to rok pełen energii, owocnej pracy i inspiracji, dzięki której odnieśliśmy spo-
ro sukcesów. Uczniowie pracujący w klubach otrzymali podczas uroczystości 
zakończenia roku szkolnego dyplomy za starania i wytrwałą naukę, a szkoła 
certyfikat innowatora pomocy psychologiczno-pedagogicznej z wykorzysta-
niem Metody Ortograffiti. 

Joanna Tomczak

Kółko taneczne – zakończe-
nie sezonu

Oświata

Z ŻYCIA SZKÓŁ STOWARZYSZENIA EDUKACYJNEGO „TĘCZA”
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Wyjątkowym podsumowaniem uroczystości było pożegnanie uczniów kla-
sy VI, dla których był to dziś ostatni dzień w murach naszej szkoły. Pożegnali-
śmy ich życzeniami płynącymi z głębi serca, szczerze życząc, aby podejmowali 
nowe wyzwania kierując się takimi wartościami jak prawda, dobro, szczerość 
i przyjaźń. Na pamiątkę absolwenci otrzymali pamiątkowe dyplomy i upomin-
ki. 

Po zakończeniu uroczystości uczniowie wraz z wychowawcami rozeszli się 
do klas, gdzie nastąpiło wręczenie świadectw pozostałym uczniom oraz po-
żegnanie z wychowawcami, którzy życzyli wszystkim wspaniałych przygód 
i udanego, bezpiecznego wypoczynku. 

Joanna Tomczak

Podsumowanie nauki
i pracy w II semestrze

W przededniu wakacji w naszej szkole odbył się apel, podczas którego 
zebrała się cała szkolna, rejowiecka społeczność. Celem uroczystości było 
podsumowanie nauki i pracy uczniów w mijającym roku szkolnym. Wrę-
czono dyplomy, nagrody za zwycięstwa w szkolnych konkursach, za poprawę 
ocen w II semestrze, za aktywny udział w szkolnych akcjach charytatywnych, 
pracę na rzecz klasy, szkoły, biblioteki, Samorządu Uczniowskiego. Wręczo-
no też statuetki dla najlepszych przyrodników – kl. VI, artystów – kl. VI oraz 
najlepszych anglistów – kl. V i sportowców – kl. V. Klasami na medal zostali 
równocześnie uczniowie klasy V i VI. Rozpiera nas duma, że w naszej szko-
le uczniowie angażują się zarówno w naukę, rozwijanie zainteresowań, jak 
i kształtowanie prawidłowych postaw społecznych, pomoc i działanie na 
rzecz innych.

Anita Czechowska

Pożegnanie szóstoklasistów

Nadchodzi taki dzień, w którym uczniowie opuszczają mury naszej 
szkoły. Jest to wzruszający moment dla samych szóstoklasistów, jak i dla 

Podsumowanie całorocznej pracy uczniów uczęszczających na kółko 
taneczne za nami. Można śmiało stwierdzić, że kończący się rok szkolny 
był dla nas bardzo udany. Ciężka praca, mnóstwo powtórzeń, radości, tremy, 
dumy i szczęścia. Tyle emocji i magii. Nasze taneczne choreografie prezento-
waliśmy podczas wielu imprez i uroczystości szkolnych oraz gminnych, dum-
nie reprezentując naszą szkołę. Spotkanie stało się również okazją do podzię-
kowania Amelii, Oliwierowi i Oskarowi za ich zaangażowanie, wytrwałość 
i wspólne spędzanie czasu w tanecznej atmosferze. Był to czas, aby nacieszyć 
się sobą i swoim towarzystwem. Dla każdego z nas taniec oznacza coś innego, 
każdy może go interpretować na różne sposoby, ale tańcząc wspólnie two-
rzymy coś osobliwego, niespotykanego oraz nieprzeciętnego. Do zobaczenia 
we wrześniu! 

Joanna Tomczak

Uroczyste zakończenie roku 
szkolnego 2018/2019

Uroczystość zakończenia roku szkolnego 2018/2019 w naszej szkole 
tradycyjnie rozpoczęła się mszą św. odprawioną przez ks. proboszcza Sła-
womira Komorskiego. Następnie wszyscy zgromadzeni przeszli do szkoły. 
Tam nastąpił dalszy ciąg uroczystości, którą poprowadziła uczennica: Zuzan-
na Marks. Pan Piotr Wiśniewski, kierownik filii, oficjalnie rozpoczął spotkanie 
witając serdecznie przybyłych, którym odczytał list jaki skierowała do całej 
społeczności szkolnej dyrektor szkoły Pani Sławomira Kędziora. Następnie 
nadszedł moment wyróżnienia uczniów, którzy rzetelnie i z zaangażowaniem 
pracowali w różnych formach aktywności jakie oferowała nasza szkoła. By-
ły dyplomy za udział i pracę w samorządzie szkolnym, kółku recytatorskim, 
kółku języka angielskiego, Klubie Ortograffiti i bibliotece szkolnej. Kolejnym 
punktem było wręczenie statuetek najlepszym przedmiotowcom. Wśród wy-
różnionych klas znalazły się: klasa IV – najlepsi sportowcy, klasa V – najlepsi 
artyści. Następnie uczniowie, którzy zdali egzamin na kartę rowerową otrzy-
mali swój pierwszy tak ważny i istotny dokument upoważniający ich do po-
ruszania się w ruchu drogowym. Kolejnym punktem uroczystości było wrę-
czenie przez wychowawców wyróżniającym się w nauce uczniom świadectw, 
a ich rodzicom listów gratulacyjnych. Wśród uczniów kończących rok szkolny 
z wyróżnieniem znaleźli się:

Klasa I: Jagoda Grygiel, Maciej Siódmiak i Martin Smak
Klasa II: Nina Stotko
Klasa III: Marcel Biedny, Amy Malczewska i Wiktoria Włodarczak
Klasa IV: Jakub Bezulski, Jakub Dobrochowski, Ewelina Kubiak, Julia 

Owczarzak i Maria Rakocy
Klasa V: Marcel Dziechciar i Julia Kowalewska
Wszyscy nagrodzeni mogą być z siebie dumni, bo to naprawdę wspania-

łe osiągnięcie, wynik trudu i pracowitości. Doceniła to także Pani Sławomi-
ra Kędziora, Prezes Stowarzyszenia Edukacyjnego TĘCZA, która dodatkowo 
nagrodziła uczniów wyróżniających się w nauce jednodniową wycieczką nad 
morze. Podziękowano także Rodzicom, którzy aktywnie wspierali nasze dzia-
łania i niejednokrotnie pomagali wychowawcom w codziennym życiu szkoły. 
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kamy na wakacje letnie. Nadszedł w końcu ten wyczekiwany dzień. Z tej 
okazji uroczyście pożegnaliśmy rok szkolny 2018/2019. Podczas akademii, 
oprócz tradycyjnej części artystycznej, wystąpiły też elementy podsumowa-
nia. Wręczanie nagród, dyplomów, podziękowań dla rodziców, uczniów, Rady 
Rodziców, przyjaciół szkoły. Była to również ostatnia uroczystość szóstokla-
sistów, którzy po wakacjach będą kontynuować naukę w innej szkole. Z rąk 
pani kierownik Małgorzaty Hinc płynęły gratulacje dla wyróżniających się 
w nauce uczniów oraz gratulacje dla ich rodziców, których rozpierała słuszna 
duma. Nasi szóstoklasiści podziękowali swoim nauczycielom oraz pracowni-
kom szkoły za wspólne lata spędzone w rejowieckiej szkole. 

Oto rejowieccy uczniowie, którzy otrzymali wyróżnienie oraz świadectwo 
z biało – czerwonym paskiem: Baszczyński Krzysztof z kl. I, Charubin Julia 
z kl. I, Stachowiak Jakub z kl. I, Witt Julianna z kl. I, Przybylska Julia z kl. II, 
Zdanek Gracjan z kl. II, Baniecka Paulina z kl. IV, Stasiak Weronika z kl. IV, 
Żak Wiktoria z kl. IV, Kędziora Klaudia z kl. V, Pac Nicole z kl. V, Szymkowiak 
Marta z kl. V, Andrzejewska Gabriela z kl. VI, Gruszka Michał z kl. VI i Nowic-
ka Agata z kl. VI.

Serdecznie dziękujemy wzorowym i bardzo dobrym uczniom, a wszystkim 
życzymy przyjemnych i bezpiecznych wakacji!

Anita Czechowska

SZKOLNY DZIEŃ PROFILAKTYKI
„Smart to znaczy mądrze! 
Uzależnienie, czy nawyk?”

17 czerwca, organizując Szkolny Dzień Profilaktyki, podsumowaliśmy 
szereg działań profilaktycznych i wychowawczych z obszaru cyberprze-
mocy i innych zagrożeń płynących z mediów, które zostały przeprowadzo-
ne w ciągu roku szkolnego 2018/19. 

Celem podsumowania była „telefoniczna” edukacja uczniów, zapoznanie 
ich z zasadami dobrego zachowania podczas korzystania z komórek, uświa-
domienie im, że od telefonu też można się uzależnić, pokazanie zagrożeń 
i konsekwencji wynikających z nadmiernego i niewłaściwego korzystania z 
komórek, rozwinięcie umiejętności racjonalnego korzystania ze smartfona. 
By zrealizować nasze cele zgłosiliśmy szkołę do ciekawej kampanii Zachowaj 
Trzeźwy Umysł: „Smart to znaczy mądrze! Uzależnienie, czy nawyk?”. Reali-
zacja kampanii była ważnym i widocznym wydarzeniem, objęła całą społecz-
ność szkolną, zarówno uczniów, jak też rodziców i nauczycieli. Wykorzysta-
liśmy materiały dydaktyczne zaproponowane przez ekspertów kampanii, 
adaptując je na potrzeby szkoły, a także zrealizowaliśmy własne, ciekawe po-
mysły i dodaliśmy działania profilaktyczne związane z cyberprzemocą. Zale-
żało nam, by uczniowie poprzez udział w atrakcyjnych działaniach dowiedzie-
li się jak najwięcej o problemie fonoholizmu. 

Celem Szkolnego Dnia Profilaktyki nie było to, aby młodzi ludzie prze-
stali korzystać z telefonów i Internetu, ale by robili to świadomie, mądrze  
i z umiarem. Trudno bowiem sobie wyobrazić współczesny świat bez telefo-
nów komórkowych, smartfonów, tabletów, komputerów czy Internetu. Me-
dia cyfrowe i urządzenia mobilne są obecne w naszym codziennym życiu. Jeśli 

ich szkolnych kolegów. W szkole podstawowej bowiem nawiązują się zna-
jomości, przyjaźnie, które pielęgnowane są często przez całe dorosłe życie. 
To tu obdarza się zaufaniem pierwszych nauczycieli, uczy się współpracy 
na różnych płaszczyznach, odkrywa talenty, rozwija zainteresowania, pie-
lęgnuje tradycje, wpaja szacunek do ojczyzny, poznaje uroki tej małej ojczy-
zny. Uczniowie klasy VI zorganizowali pożegnalną dyskotekę, podczas której 
bawili się wspólnie z kolegami i koleżankami z kl. IV i V. Ci przygotowali dla 
odchodzących kolegów okolicznościowe wierszyki i podarunki. Pamiętajcie 
o nas i odwiedzajcie naszą szkołę! Będziemy wspominać Was mile i życzymy 
Wam powodzenia!

Dziś żegnamy: Agatę, Gabrysię, Julię, Artura, Fabiana, Krystiana, Marcina, 
Michała, Szymona.

Anita Czechowska

Pożegnanie uczniów  
klasy 6. w Lechlinie 

Uczniowie klasy 6. w Lechlinie kończą edukację w naszej szkole. Z tej 
okazji wraz z rodzicami i wychowawcą zaprosili wszystkich obecnych i by-
łych nauczycieli, dyrekcję, zarząd stowarzyszenia prowadzącego szkołę 
oraz pracowników obsługi na uroczystość. Uczniowie podziękowali wszyst-
kim za to, że w miłej, serdecznej atmosferze mogli pobierać naukę, w otocze-
niu życzliwych osób. Zaproszeni goście otrzymali kwiaty i pamiątkowy ma-
gnes. Potem absolwenci zaprezentowali scenkę zatytułowaną „Dzień z życia 
ucznia”, która w bardzo zabawny sposób odzwierciedliła szarą w ich oczach 
codzienność szkoły. Uczniowie zagrali świetnie swoje role i otrzymali zasłu-
żone brawa. Pani dyrektor i wychowawca złożyli uczniom życzenia powo-
dzenia na dalszych etapach edukacji. Po części oficjalnej był poczęstunek na 
terenie przy szkole. To kameralne spotkanie odbyło się w miłej atmosferze 
i było dla uczniów sympatycznym zakończeniem przygody ze swoją pierwszą 
szkołą.

Justyna Graczyk

Zasłużyliśmy na wakacje!

Wszyscy lubimy szkołę, ale przychodzi czas, w którym odpoczywa-
my od codziennego znoju nauki i pracy. Dlatego tak niecierpliwie cze-
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zdrowym jedzeniem w myśl zasady „dopóki nie spróbujesz nie uwierzysz”. 
11 czerwca odbyło się ostatnie spotkanie z profilaktyki kulinarnej, organizo-
wane w ramach projektu „Teraz pora dla Seniora”. Panie, pod okiem naszego 
fachowca, żywieniowca Magdaleny Walkowiak, przystąpiły do samodzielne-
go ustawienia jednego dnia żywieniowego swojej grupy zdrowotnej. Uczest-
niczki nie tylko podsumowały zebrane informacje, które otrzymały podczas 
spotkań, ale przede wszystkim miały okazję sprawdzić czy potrafią zdobytą 
wiedzę właściwie wykorzystać. Na zmianę nawyków żywieniowych bowiem 
nigdy nie jest za późno. Najlepszym sposobem ku temu jest uświadomienie, 
co można zyskać zmieniając swój sposób odżywiania oraz pokazanie, że zdro-
we jedzenie również może być niesamowicie smaczne. Korzyści płynących 
z przeprowadzonych warsztatów jest wiele: przyjemna opcja spędzenia cza-
su, integracja, przełamanie oporu do zdrowego, zbilansowanego jedzenia, po-
znanie nowinek kulinarnych i zmiana nawyków żywieniowych. Zainteresowa-
nie warsztatami, zaangażowanie i chęć poszerzania swojej wiedzy sprawiło, 
że z pewnością do tego typu zajęć jeszcze wrócimy. 

Joanna Tomczak

Wakacyjna przygoda – start!

Tegoroczna półkolonia, organizowana przez Stowarzyszenie Eduka-
cyjne TĘCZA przy wsparciu finansowym Urzędu Miasta i Gminy Sko-
ki, odbywała się pod hasłem „Wakacyjna przygoda – start!”. W terminie 
1-5.07.2019 r. przygotowaliśmy dla 41 dzieci moc atrakcji, sporo informacji 
i mnóstwo zabawy. Dwie pierwsze, młodsze grupy realizowały program „Se-
kretne życie pszczół”, którego celem było zapoznanie dzieci z życiem i zna-
czeniem pszczół w przyrodzie oraz zwiększeniem świadomości ekologicznej 
wśród dzieci w temacie ich ochrony. Grupa III realizowała program Mądrzy 
Cyfrowi, którego celem było rozwijanie wśród młodzieży wartości moralnych 
i odpowiedzialnych postaw społecznych przy jednoczesnym podnoszeniu ich 
kompetencji cyfrowych. Uczniowie poznali istotę wartości moralnych takich 
jak: szacunek, uczciwość, odpowiedzialność, odwaga cywilna i mądrość oraz 
zdobyli kompetencje kilku narzędzi cyfrowych. Ponadto uczniowie uczest-
niczyli w zajęciach sportowo-rekreacyjnych oraz w wyjeździe do parku lino-
wego w Kobylnicy oraz Skansenu i Muzeum Pszczelarstwa w Swarzędzu. To 
był bardzo aktywny, twórczy i pełen pszczelej wiedzy tydzień, który pokazał 
dzieciom jak żyją pszczoły, co robią, co im zawdzięczamy i jak powinniśmy 
o nie dbać. 

Joanna Tomczak

Wycieczka do Warszawy
Warszawa to stolica naszego pięknego kraju. Jest siedzibą najważniej-

szych polskich władz państwowych: Prezydenta, Sejmu i Senatu, Rady Mi-
nistrów. Według legendy nazwa „Warszawa” pochodzi od imion małżon-
ków: Warsa i Sawy. W czasie wojen stolica została znacznie zniszczona. Po 
1945 roku Warszawę odbudowano, w wielu miejscach od podstaw i w no-
wym stylu. W pełni zachowano jedynie wygląd Starego i Nowego Miasta oraz 
Traktu Królewskiego. Zupełnie nowymi budynkami były Pałac Kultury i Na-

wykorzystujemy je świadomie i odpowiedzialnie, pomagają nam w pracy i na-
uce, dostarczają informacji i rozrywki oraz służą do komunikacji. 

Pamiętajmy jednak, że używane w niewłaściwy sposób mogą się stać re-
alnym zagrożeniem, zarówno dla dzieci, jak i dorosłych. Kampanię w naszej 
szkole zainicjowała pani Joanna Tomczak – pedagog szkolny, natomiast reali-
zacją kampanijnych działań zajęli się wychowawcy. 

Joanna Tomczak

Uroczyste zakończenie zajęć 
świetlicowych w Stawianach

Celem działalności świetlicy środowiskowej jest zapewnienie opieki 
uczniom po zajęciach lekcyjnych w bezpiecznym i miłym otoczeniu, stwo-
rzenie warunków do wypoczynku, relaksu i odrabiania prac domowych. 
Spędzanie czasu w świetlicy środowiskowej sprzyja powszechnemu rozwo-
jowi uczniów oraz nadrabianiu opóźnień w tym zakresie. Zajęcia świetlicowe 
wzbogacają wiadomości, rozwijają umiejętności i wychowują. Obejmują wia-
domości o miejscu zamieszkania, ojczyźnie, świecie oraz profilaktykę zdro-
wotną, a także antyalkoholową i antynarkotykową. Podczas naszych spotkań 
w świetlicy kładziemy nacisk na dobrą zabawę, ponieważ zabawa obok na-
uki jest podstawową formą aktywności uczniów. Dlatego też świetlica w Sta-
wianach tętniła życiem. W działania świetlicowe włączali się bardzo chętnie 
rodzice oraz pani sołtys. Dzięki ich pomocy oraz wsparciu przewodniczącej 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, pani M. Szpen-
dowskiej – Wylegalskiej, zorganizowaliśmy piknik pożegnalny. Na stole kró-
lował pyszny tort, owoce, lody oraz kiełbaski z grilla. Dla uczestników zajęć 
przygotowano też niespodzianki. Panie prowadzące zajęcia otrzymały kwiat-
ki oraz podarunki. Serdecznie dziękujemy rodzicom, uczniom oraz pani sołtys 
za stworzenie miłej, wręcz domowej atmosfery w świetlicy.

Anita Czechowska, Anna Mazurek

Teraz pora dla Seniora

Seniorzy to grupa, która powinna w szczególny sposób dbać o żywie-
nie. Często wieloletnie nawyki żywieniowe i przyzwyczajenia sprawia-
ją, że ciężko jest się przełamać. Nam udało się przełamać ten opór przed 
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w pełnym słońcu, żałując że czas tak szybko biegnie. Zadowoleni, pełni emocji 
wracaliśmy do domu. Uczniowie zgodnie stwierdzili, że wycieczka była bar-
dzo udana, grupa świetnie się zintegrowała i nabrała motywacji do osiągnię-
cia bardzo dobrych wyników w nowym roku szkolnym. Dziękujemy!

Joanna Tomczak

Działalność wspomagająca 
rozwój wspólnot 
i społeczności lokalnych
„Teraz pora dla Seniora”

Stowarzyszenie Edu-
kacyjne TĘCZA zakoń-
czyło realizację pro-
jektu „Teraz pora dla 
Seniora”, współfinan-
sowanego przez Miasto 
i Gminę Skoki. W ra-
mach projektu uczest-
niczki brały udział 
w zajęciach z profilak-

tyki kulinarnej oraz w zajęciach fizjoterapii i gimnastyki. Dzięki udziałowi 
w zajęciach kulinarnych osoby uczestniczące zapoznały się z zasadami zdro-
wego odżywiania, profilaktyką żywienia, praktycznymi ustawieniami w jed-
nostkach chorobowych oraz samodzielnie ustawiły dla siebie dzień żywienio-
wy i praktycznie przygotowywały różnorodne potrawy, zgodnie ze zdobytą 
wiedzą teoretyczną. 

Część teoretyczną poprowadziła specjalistka z dziedziny żywienia pani 
Magdalena Walkowiak, natomiast część praktyczną trenerki edukacji kuli-
narnej LOWE pani Justyna Graczyk i pani Małgorzata Hinc. Podczas zajęć z fi-
zjoterapii uczestniczki dowiedziały się czym jest fizjoterapia i osteopatia i jak 
można za jej pomocą radzić sobie z nadwyrężeniami i odkształceniami zwią-
zanymi z procesem starzenia się. 

Celem warsztatów było zapoznanie Seniorów z tematem: jak odzyskać 
utraconą mobilność i elastyczność, jak zmniejszać poziom bólu, sztywność 
i dyskomfort spowodowany zapaleniem stawów kręgosłupa i innych stawów; 
zajęcia poprowadził fizjoterapeuta pan Paweł Piechowiak. 

Celem zajęć gimnastycznych było pokazanie i przećwiczenie z uczestnicz-
kami różnego typu ćwiczeń, aby w rezultacie poprawić i utrzymać poziom 
sprawności ruchowej. Odbył się także instruktaż marszu z kijkami, a także 
wspólny spacer po okolicy. Zajęcia poprowadziła instruktorka rekreacji ru-
chowej pani Joanna Tomczak. Podsumowaniem projektu była wspólna uro-
czystość, która stała się okazją do omówienia efektów naszych wspólnych 
działań. Były podziękowania dla prowadzących, a także jednogłośny wniosek 
o chęci kontynuacji zajęć.

Joanna Tomczak

uki oraz Dworzec Centralny. By poznać stolicę i podziwiać jej architekturę, 
uczniowie Szkoły Podstawowej w Jabłkowie z filiami w Lechlinie i Rejowcu, 
wybrali się wraz z nauczycielami: p. Anitą Czechowską, p. Joanną Tomczak 
i p. Małgorzatą Lewicz, na dwudniową wycieczkę. Bogaty program pozwolił 
na odwiedziny wielu ważnych i ciekawych miejsc. Naszą warszawską przy-
godę rozpoczęliśmy od wizyty w Centrum Nauki Kopernik, gdzie mogliśmy 
odkrywać tajemnice natury, samodzielnie przeprowadzać doświadczenia 
i dobrze się przy tym bawić. Następnie odbyliśmy spacer po Starówce, Placu 
Zamkowym, podziwialiśmy Zamek Królewski, Barbakan, Katedrę, Kolumnę 

Zygmunta. Krakowskim Przedmieściem podeszliśmy pod Grób Nieznanego 
Żołnierza, Pałac Prezydencki, Pomnik Syrenki. Jak zawsze atrakcją wycieczki 
był nocleg w przytulnym hotelu. Następnego dnia udaliśmy się do Łazienek 
Królewskich, by podziwiać Park Łazienkowski. Byliśmy też w Centrum Olim-
pijskim. To prestiżowe miejsce spotkań środowiska sportowego i olimpijczy-
ków, znajdują się tu również ekspozycje stałe Muzeum Sportu i Turystki oraz 
wystawy czasowe organizowane także przez PKOl. Tam czekała na nas bar-
dzo miła niespodzianka. Spotkaliśmy się z Luizą Złotkowską – łyżwiarką szyb-
ką, reprezentantką Polski, srebrną i brązową medalistką Igrzysk Olimpijskich. 
Pani Luiza opowiedziała o swojej przygodzie z łyżwiarstwem, o ciężkiej pra-
cy i jej efektach – medalach olimpijskich, które mogliśmy obejrzeć, a chętni 
uczniowie przymierzyli stroje łyżwiarskie, w których jeździ nasza olimpijka. 
Otrzymaliśmy autografy i zrobiliśmy z panią Luizą wspólne zdjęcia. By długo 
wspominać udany wyjazd zakupiliśmy również warszawskie pamiątki. Wszy-
scy uznali jednogłośnie, że była to owocna i przyjemna wycieczka.

Anita Czechowska

Wyjazd nad morze
Zakończenie roku szkolnego corocznie w szkołach prowadzonych przez 

Stowarzyszenie Edukacyjne TĘCZA w Jabłkowie jest obchodzone w spo-
sób szczególny. Jest to czas podsumowania całorocznej pracy dyrekcji, 
grona pedagogicznego i uczniów oraz ogłoszenia wyników uzyskanych 
w nauce. Tegoroczna grupa wyróżniających się w nauce uczniów potwier-
dziła poziom nauczania w Szkole Podstawowej w Jabłkowie, dlatego też Pre-
zes Stowarzyszenia Edukacyjnego TĘCZA p. Sławomira Kędziora nagrodziła 
tych uczniów w sposób szczególny. Po raz kolejny był to wyjazd nad morze, 
który odbył się 26 czerwca pod opieką p. Justyny Graczyk, p. Marleny Nogaj, 
p. Anity Czechowskiej i p. Joanny Tomczak. Uczniowie nie kryli zaskoczenia, 
zadowolenia oraz szczęścia z otrzymanej nagrody. Pani Prezes nie zapomnia-
ła też o uczennicy, która swym zachowaniem i postawą wobec innych, a także 
postawą FAIR PLAY również zasłużyła na nagrodę. 

Zaopatrzeni w stroje kąpielowe, koce, ręczniki i wakacyjne gadżety wy-
ruszyliśmy wcześnie rano. Ustka przywitała nas upałem i prawdziwie waka-
cyjną pogodą. Szalone zabawy trwały do godzin popołudniowych. Następnie 
udaliśmy się na obiad i zakupowe szaleństwo pamiątek. Żegnaliśmy Ustkę 
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Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy Skoki

Recepta na Święto Miasta

Piękna pogoda, wspaniali artyści lokalni, a nawet międzynarodowej sceny muzycznej, dmuchańce, strefa sportu, gier i zabaw, jarmark rzeczy różnych, 
bogaty wybór gastronomii i przede wszystkim najlepsza publiczność – to recepta na udane święto miasta. Jak w rytm muzyki grają młode serca pokazała 
Grupa Artystyczna Skoczki, która już tradycyjnie otwierała obchody corocznego świętowania w Skokach. Taneczne kroki rock’n’rolla, tanga i walca zwieńczyły 
występ młodych artystów, podsumowujący kolejny rok pracy grupy. Bisów nie uniknęli muzycy z Orkiestry Dętej OSP w Skokach, którzy zachwycili publiczność 
nowymi aranżacjami. Cieszymy się bardzo, że występujemy tutaj, przed skocką publicznością. Jest to dla nas jakiś sprawdzian (…) możemy pokazać utwory, nad 
którymi pracujemy cały rok – mówi Artur Pokorzyński, kapelmistrz Orkiestry. Reakcja widowni pokazała jasno – sprawdzian zdany na celujący. Świętowanie musi 
być radosne, dlatego też organizatorzy co roku ściągają na skocką scenę kogoś, kto będzie w stanie wywołać uśmiech na twarzach widzów. Tym razem zadanie 
to przypadło Formacji Chatelet, której członkowie objawili kulisy wojny płci – jak 
przyznał krakowski aktor kabaretowy Adam Małczyk – na przykładzie własnych 
doświadczeń. Wymarzone tłumy ściągnął zespół MIG, wszystko za sprawą tanecz-
nego disco polo, które zagrało w duszy niejednej osobie. Co tu dużo mówić – wy-
stęp miód malina! Support’em koncertu gwiazdy wieczoru był występ zespołu Side 
Effect. Młodzi, utalentowani, ambitni – bowiem płyta w planach – jako grupa arty-
styczna świętują w tym roku swój piąty jubileusz. Podczas koncertu przy akompa-
niamencie instrumentów zaprezentowali swój dotychczasowy dorobek artystycz-
ny. Zapowiada się na dobry krążek! Wieczorem sceną zawładnął Michał Szpak, 
nietuzinkowa gwiazda wieczoru przeniosła tłum fanów w inną rzeczywistość. 
Mocne granie przeplatane subtelną muzyką wraz z niepowtarzalnym głosem pio-
senkarza pozwoliło publiczności na naładowanie się pozytywną energią gwiazdy. 
Skockie świętowanie zakończyło się tanecznie w rytm muzyki serwowanej przez 
DJ BO. Impreza sfinansowana została z budżetu Gminy Skoki oraz funduszy prze-
kazanych przez sponsora – PKO Bank Polski. Organizatorem Święta Miasta i Gmi-
ny Skoki była Biblioteka Publiczna w Skokach.

Zdjęcia i film na stronie www.gmina-skoki.pl 
Monika Sierschuła

Zdolne dzieci
Niektóre grają na jednym instrumencie i dodatkowo tańczą lub śpiewają 

albo uprawiają gimnastykę artystyczną. Są też mali multiinstrumentaliści. Mó-
wimy o nich zdolne dzieci. Owe talenty to także zasługa rodziców, którzy mą-
drze inwestują w swoje pociechy. 

Dzięki Mateuszowi Dońcowi kilkunastoosobowa grupa pianistów zagrała kon-
cert muzyki francuskiej. Melodie wybrano nieprzypadkowo. Dlaczego zatem? 
„Styl, szyk, gust, po prostu Francja - elegancja, na każdą okazję” chórem odpowie-
działy dzieci. Merci zdolniachy! 

zdjęcia: G. Bałażyk
Elżbieta Skrzypczak
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650-lecie Potrzanowa

Zwracam się z uprzejmą prośbą do wszystkich osób z naszej gminy, któ-
re są w posiadaniu starych fotografii, map czy jakichkolwiek pamiątek 
dotyczących wsi Potrzanowo i innych rekwizytów o przekazanie takiej 
informacji osobiście sołtysowi lub mailowo potrzanowo@smolarki.pl 

Pozyskanie takich informacji pozwoli stworzyć rys historyczny wsi, która 
w tym roku obchodzi 650-lecie istnienia. 

Za każdą informację już dzisiaj serdecznie dziękujemy.
Wojciech Kmiecik 

Sołtys Sołectwa Potrzanowo

Nowa publikacja o Skokach

Wtorkowy upał, 25 czerwca, nie okazał się uciążliwy dla grona zainte-
resowanych dziejami naszego miasta. Skorzystali z zaproszenia Burmi-
strza Miasta i Gminy Skoki Tadeusza Kłosa oraz Towarzystwa Miłośników 
Miasta Skoki i Ziemi Skockiej i pojawili się tego popołudnia w sali konfe-
rencyjnej Urzędu. Miała tam miejsce premiera książki „SKOKI-HISTORIA-
-MIESZKAŃCY-PRZYRODA”. Jest to praca zbiorowa, na którą składają 
się wykłady zrealizowane w roku 2017 przez Towarzystwo Miłośników 
Miasta Skoki i Ziemi Skockiej z okazji 650. rocznicy nadania Skokom praw 
miejskich.  

Rok jubileuszowy obfitował w różnorodne wydarzenia o charakterze kultu-
ralnym, popularnonaukowym, sportowym i rekreacyjnym, o czym wspomniał 
w swoim wystąpieniu Burmistrz, przedstawiając genezę publikacji, która zo-
stała sfinansowana z budżetu Gminy. Autorami wykładów wydanych teraz 
drukiem są zaproszeni specjaliści a także inicjatorzy tego przedsięwzięcia, 
czyli członkowie TMMSiZS: Danuta Kęsik, Marcin Krzepkowski, Ewa Krzyża-
nowska-Walaszczyk, Iwona Migasiewicz, Marcin Moeglich, Dorota Mroziń-
ska i dr Tomasz Sobalak. Książka ta ma bardzo atrakcyjną, estetyczną szatę 
graficzną, co jest dziełem Moniki Skowrońskiej i zespołu Fireball sp. z o.o.

Podczas spotkania nastąpił też uroczysty moment wręczenia przez Staro-
stę Wągrowieckiego Tomasza Kranca Nagrody Herbu Powiatu. Z wnioskiem 
do Zarządu Powiatu o ich przyznanie wystąpiło tegoroczne Walne Zebranie 
Członków TMMSiZS. Jej beneficjentami są: regionalista, autor licznych opra-
cowań Jerzy Paluch oraz archeolog, odkrywca zaginionego miasta Dzwono-
wa Marcin Krzepkowski. Laudację ukazującą osiągnięcia laureatów odczytała 
Dorota Mrozińska. 

Publikację „SKOKI-HISTORIA-MIESZKAŃCY-PRZYRODA” można otrzy-
mać w UMiG Skoki. 

Iwona Migasiewicz
Zdjęcia: Krzysztof Migasiewicz

Piknik w Kakulinie

20 czerwca br. odbył się w Kakulinie piknik z okazji Dnia Dziecka połą-
czony z inauguracją Lata. 

Pomimo przeplatanki pogodowej dzieci i młodzież skorzystały z zabawy 
z animatorką i przygotowanych dla nich atrakcji. 

Lokalne gospodynie zapewniły poczęstunek. Wieczór zakończył się zaba-
wą taneczną w blasku ogniska.

Bardzo dziękuję mieszkańcom za wspólnie spędzony czas oraz wszystkim 
zaangażowanym za okazaną pomoc, w szczególności Radzie Sołeckiej i OSP.

Sołtys
Lidia Szymkowiak

Moto Piknik w Rakojadach

W sobotę 6 lipca w Rakojadach odbyła się kolejna już edycja imprezy 
motoryzacyjnej MOTO Piknik 2019 organizowanej przez OSKP Dambro 
i zaprzyjaźnione firmy oraz organizacje. 

Na uczestników czekały przede wszystkim unikalne, sportowe auta z pry-
watnej kolekcji oraz japońskie samochody zrzeszone w ramach klubu JDM 
Crew Poznań. Japońska marka kosmetyków detailingowych Soft99 przygo-
towała z kolei dla wszystkich zainteresowanych warsztaty i pokazy, w ramach 
których wspólnie z załogą studia detailingu G’zox przybliżono proces prawi-
dłowej pielęgnacji auta i właściwego wykorzystania produktów, również 
w aspekcie komfortu i bezpieczeństwa jazdy. 

Na wyjątkowe spotkanie mogli liczyć także fani sportów motorowych, na 
których czekał Grzegorz Hypki – jeden z czołowych polskich drifterów, star-
tujący w wielu zmaganiach na szczeblu europejskim. Nie zabrakło również 
konkursów z nagrodami oraz atrakcji dla najmłodszych uczestników.     

DAMBRO 

Skockie
stowarzyszenia
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i miejsce na dalsze spacery z kijkami oraz na wycieczki rowerowe, a jeszcze inni 
na brydża i na inne gry towarzyskie.

Tradycyjnie też był powitalny i pożegnalny wieczorek taneczny a najwięcej 
„uciechy” uczestnikom sprawił zorganizowany przez organizatorów konkurs 
pareo - strojów plażowych, który decyzją jury wygrała najstarsza uczestniczka 
wyjazdu Czesława Majchrzak.     

Piękna pogoda, równie piękna okolica i dobra atmosfera sprawiły, że więk-
szość uczestników wyraża gotowość kolejnego udania się do Łazów i mobilizuje 
Zarząd Oddziału do zarezerwowania miejsca w Ośrodku na rok 2020.  

Edmund Lubawy

„Jak to miło 
w Mieścisku bywa…”

Czerwiec i lipiec to miesiące, które kończą dla Emeryckiego Zespołu Śpie-
waczego „Harfa” pewien cykl działalności estradowej.

W czerwcu było to dziewiątego w niedzielę, na deskach Domu Kultury 
w Mieścisku. W dniu tym „Harfa” brała udział w IX MIEŚCISKICH SPOTKA-
NIACH ŚPIEWACZYCH zorganizowanych przez wójta gminy oraz dyrektora 
Gminnej Biblioteki Publicznej.

Od godz. 14:00 nastąpiły prezentacje zespołów - było ich 11. Inauguracja 
spotkania przypadła naszemu zespołowi. Ponieważ ciągle jesteśmy pod wra-
żeniem 100-tnej rocznicy uzyskania niepodległości oraz 100-tnej rocznicy 
wybuchu powstania wielkopolskiego w naszym repertuarze przeglądowym 
zabrzmiały „Kwiaty polskie” oraz „Bywaj dziewczę zdrowe”. Poszliśmy dalej 
rocznicowo i zabrzmiała pieśń „Prząśniczka”, gdyż 5 maja 2019 r. przypadła 
200-setna rocznica urodzin kompozytora, ojca opery narodowej, ojca pieśni 
polskiej - Stanisława Moniuszki. Nie sposób było zapomnieć o 75. rocznicy bi-
twy pod Monte Casino, która miała miejsce 18 maja 2019 roku. Z tej racji wy-
braliśmy „Czerwone maki”. Fajnie to wszystko wypadło ponieważ w podsumo-
waniu zostaliśmy wyróżnieni za wykonania i dobór repertuaru.

Pozostałe zespoły to:
- Chór „Kanon”- Mieścisko;
- Zespół Pieśni „Malwy”- Siedliska;
- Zespół Ludowy „Sarbianie”- Sarbia;
- Chór „Tylko Echo”- Kłecko;
- Zespół „Rytm Nietuszkowa”- Nietuszkowo;
- Zespół Wokalny „Retro”- Gniezno;
- Chór „Melodia”- Pobiedziska;
- Zespół Śpiewaczy „Olszyna”- Swarzędz;
- Zespół Śpiewaczy „Goślinianka”- Murowana Goślina;
- Zespół „Millenium”- Wągrowiec.
Należy nadmienić, iż celem spotkania w Mieścisku była prezentacja osią-

gnięć, wymiana doświadczeń i nawiązanie kontaktów między chórami. Chodzi-
ło też o doskonalenie poziomu wykonawczego chórów amatorskich, a w szcze-
gólności pielęgnowanie tradycji śpiewania polskiej pieśni.

16 lipca br. kończymy letni sezon w Obornikach, pod hasłem „Stare, ale 
jare”.

     Antoni Wiśniewski

Bractwo Kurkowe na dniach 
Skoków i w Bardowick

Bractwo Kurkowe uczestniczyło w uatrakcyjnieniu tegorocznego Świę-
ta Miasta i Gminy Skoki. W dniu 22 czerwca bracia zorganizowali zawo-
dy strzeleckie na strzelnicy brackiej przy stadionie sportowym. Zawody 
obejmowały Strzelanie o Tarczę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki Tade-
usza Kłosa oraz Strzelanie Punktowe w Kategoriach Pań, Panów i Mło-
dych Strzelców.

W Strzelaniu o Tarczę Burmistrza najlepszym strzelcem okazał się i Tarczę 
wygrał Bartosz Kubicki. II miejsce wywalczył Roman Drzewiecki a III Marta 
Szymczak.

Strzelanie Punktowe w Kategorii Pań wygrała Danuta Sierzchuła. Na II 
miejscu uplasowała się Marta Szymczak a na III Lidia Bakowska.

 W Kategorii Panów najlepszy wynik wystrzelał Damian Inda. Tuż za nim 
uplasował się Maciej Kempa, a na III miejscu Jakub Szewczyński.    

Wśród Młodych Strzelców tryumfowali kolejno wg zajętych miejsc: Anna 
Frąckowiak, Aleksandra Lutomska i Franciszek Rosik.

Wszyscy zdobywcy trzech miejsc medalowych w każdej Kategorii nagro-
dzeni zostali Pucharami Pamiątkowymi.

Na zaproszenie strzelców z Bardowick delegacja skockiego Bractwa 
Kurkowego w dniach od 28 – 30 czerwca br. przebywała w Bardowick i 
uczestniczyła w tegorocznych uroczystościach tamtejszego Związku 
Strzeleckiego. Gorąco witani przez promotora współpracy Gmin Partner-
skich Skoki - Bardowick Martina Rudolfa, w uroczystościach udział wzięli 
Krzysztof Jachna, Grzegorz Misiak z żoną Jolą, Robert Sas z żoną Emilią 
oraz Michał Rosik.

 Stanisław Grzegorzewski

Udany emerycki 
wypoczynek

Skoczanie a dosłownie członkowie Związku Emerytów, Rencistów i In-
walidów w dniach od 10 do 18 czerwca jeśli nie „skolonizowali”, to na pew-
no opanowali Łazy. Bo też w tych dniach w tej pięknej, chociaż wciąż mało 
popularnej, zlokalizowanej nad Bałtykiem i jeziorem Jamno miejscowości 
wypoczynkowej wczasowało 69 „naszych emerytów” i stanowili oni najlicz-
niejszą, zorganizowaną grupę wczasowiczów. 

Był to czwarty wyjazd Skoczan do Łazów. Czwarty raz też zakwaterowanie 
i wyżywienie zapewnił im Ośrodek Wypoczynkowy „Jantar”. Organizator – 
Zarząd skockiego Oddziału Związku podobnie jak w roku ubiegłym postawił 
na indywidualną inwencję członków, a oni radzili sobie z tym doskonale. Było 
więc indywidualne oraz towarzyskie zwiedzanie bliższej i dalszej okolicy połą-
czone z wizytami w miejscowych ośrodkach i lokalach, były wyprawy na plaże 
i do okolicznych lasów, no i oczywiście opalanie się nad morzem oraz na tere-
nie Ośrodka, a w chwilach gdy słońce, które w tym roku wyjątkowo dopiekło, 
szukanie miejsca w cieniu. Zwolennicy czynnego wypoczynku znaleźli też czas 
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Z życia Koła Wędkarzy
W czerwcu członkowie Koła Nr 120 Polskiego Związku Wędkarskiego 

mieli możliwość uczestniczenia w kilku imprezach o charakterze sporto-
wo-rekreacyjnym. O otwartym Pikniku Wędkarskim, organizowanym dla 
dzieci w dniu 01 czerwca przez Koło pisaliśmy w czerwcowym wydaniu na-
szego miesięcznika. Dlatego dzisiaj ograniczymy się do 4 pozostałych, o któ-
rych za pośrednictwem piszącego te słowa informuje naszych czytelników 
Kapitan Sportowy Koła Mariusz Kielma.

„Puchar VEOLII”
9 czerwca drużyna skockiego Koła PZW w ramach podjętej współpra-

cy z Kołem Wędkarskim „VEOLIA” Poznań została zaproszona na Zawody 
Drużynowe o „Puchar VEOLII”. Zawody rozegrane zostały na Łowisku Desz-
czownia w Iwnie. Nasza drużyna w składzie: Henryk Eliński (1 pkt. sektoro-
wy), Dawid Giziński (1 pkt. sektorowy) i Robert Chelwing (2 pkt. sektorowe) 
zdobywając łącznie 4 pkt. została zwycięzcą zawodów i przywiozła upamięt-
niający ten sukces okazały puchar do Skoków.

„Drużynowe Mistrzostwa 
Rejonu I”

Minął tydzień i w dniu 15 czerwca na jeziorze Karolewskim w Skokach 
odbyły się Drużynowe Zawody Spławikowe o Mistrzostwo Rejonu I, 
do którego skockie Koło należy od poprzedniego sezonu.

Reprezentacja Koła wystąpiła w składzie: Henryk Eliński, Hubert Ra-
dziński oraz Robert Chelwing. Każdy z naszych reprezentantów zdobył po 
2 punkty sektorowe, co w sumie dało 6 punktów i zapewniło jej zwycięstwo 
i tytuł Mistrza Rejonu I. Tym samym kolejny puchar pamiątkowy trafił do sie-
dziby skockiego Koła PZW. Równocześnie, zgodnie z Regulaminem zawodów, 
nasze Koło zyskało prawo do organizacji Zawodów o Mistrzostwo Rejonu I 
w przyszłym roku.

Puchar Burmistrza Miasta 
i Gminy Skoki

Kolejny weekend, tj. 22 czerwca, to kolejne zawody drużynowe na je-
ziorze Karolewskim. Tym razem to związane ze świętem Miasta i Gminy 
Skoki - Zawody Spławikowe o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy, których 
gospodarzem było skockie Koło PZW.

Na starcie zgłosiło się 11 zaprzyjaźnionych ze Skoczanami drużyn, z któ-
rych każda składała się z trzech zawodników oraz kapitana. Zawody rozgry-
wane były tradycyjnie w systemie sektorowym i trwały 4 godziny, od 9:00 do 
13:00. O godzinie 7:00 zawodnicy zostali powitani przez Prezesa Koła Jacka 
Dudka oraz sędziego głównego Mariusza Kielmę. Po ceremonii powitalnej 
przystąpiono do omówienia regulaminu oraz do losowania sektorów i stano-

wisk. Następnie uczestnicy zasiedli do śniadania, a około 8:00 zawody zostały 
oficjalnie otwarte przez Burmistrza Tadeusza Kłosa, który oddał tradycyjnie 
strzał z pistoletu hukowego. Po tym zawodnicy udali się na stanowiska i roz-
poczęli rywalizację.

Po zakończeniu łowienia Komisja sędziowska zaczęła ważyć złowione ryby 
i podliczać wyniki a zawodnicy mogli skosztować pysznej wędkarskiej gro-
chówki przygotowanej przez kolegów ze skockiego Koła - Mariana i Piotra 
Konradów. Około 14:00 nastąpiło ogłoszenie wyników i wręczenie Pucharu 
oraz upominków za zajęte miejsca w sektorach. W tym też momencie nastą-
piła spora niespodzianka, gdyż okazało się że Puchar Burmistrza, zdobywając 
11 punktów, wywalczyła drużyna Urzędu Miasta i Gminy w Skokach, która 
łowiła w składzie:

Piotr Babrakowski, Krzysztof Mańka i Zbigniew Kujawa. Drugie miejsce, 
z wynikiem 13 punktów sektorowych, zajęła drużyna PZW „Troć”- gospoda-
rzy jeziora Karolewskiego, a trzecią lokatę, z 14 punktami, zajęła drużyna 
Koła PZW Starołęka. Niestety, nie powiodło się tym razem drużynie Koła 120 
Skoki, która zdobyła 15 punktów sektorowych i zajęła ostatecznie 5 miejsce. 
Drużynę tę tym razem tworzyli: Henryk Eliński (7 punktów), Dawid Giziński 
(1 punkt) i Hubert Radziński (7 punktów) - członkowie Koła nr 120 pocieszają 
się, że pierwszy i trzeci zawodnik ze zwycięskiej drużyny to na co dzień też ich 
koledzy z Koła. 

Zawodnicy, którzy zajęli miejsca od 1. do 10. w sektorach zostali obdaro-
wani upominkami w postaci sprzętu wędkarskiego ufundowanego przez Bur-
mistrza Tadeusza Kłosa.

Puchar Prezesa Koła

Tym razem nie w sobotę 29, lecz w niedzielę 30 czerwca pasjonaci wędkar-
stwa z Koła Skoki spotkali się w miejscowości Miękowo, by na rzece Warcie 
rywalizować o Puchar Prezesa Koła Jacka Dudka. Chociaż aura nie rozpiesz-
czała ze względu na upały, na starcie o godzinie 7:00 pojawiło się 28 zawodni-
ków - 7 juniorów, 1 wędkująca pani i 20 seniorów. Przed przystąpieniem do omó-
wienia regulaminu i losowaniem stanowisk wszyscy mogli posilić się śniadaniem 
przygotowanym przez żonę Prezesa - panią Agnieszkę Dudek. Po losowaniu 
nastąpiło zajęcie stanowisk i walka z rybami i upałem, która trwała do godziny 
13:00. Po tym czasie Komisja dokonała ważenia złowionych ryb i ogłosiła wyniki 
rywalizacji. Teraz okazało się, że w Kategorii juniorów zwyciężyła Amelia Radziń-
ska z wynikiem 2,45 kg. Drugie miejsce łowiąc 2,18 kg ryb zajęła Julia Dziabas 
a trzecie miejsce z 1,46 kg ryb Julia Konrad. Warto w tym miejscu zaznaczyć, 
że w Kategorii junior udział wzięły 4 dziewczęta i tylko 3 chłopców. W Kategorii 
seniorów z wynikiem 9,40 kg zwyciężył Henryk Eliński. Drugi by Dawid Giziński 
z wynikiem 4,56 kg a trzeci Marek Kubicki z 4,14 kg złowionych ryb. 

Zdobywcy trzech pierwszych miejsc w swych kategoriach zostali nagrodzeni 
pucharami, które wręczył osobiście fundator – Prezes Jacek Dudek. Na koniec 
spotkania nad Wartą jego uczestnicy mogli skorzystać z pysznego bigosu przy-
gotowanego i serwowanego przez panią Agnieszkę oraz z grzanych kiełbasek 
z wody i z chleba ze smalcem. 

Lipiec też zapowiada się dla wędkarzy bardzo pracowity, bo oprócz udziału 
w kilku zawodach będą gościć też przyjaciół wędkarzy z Niemiec i z Holandii.     

        
Edmund Lubawy
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VI SKOCKA NOC SPORTOWA 
24 sierpnia 2019 - sobota

- godz. 20 -  nocą  AEROBIK
- godz. 21 - nocny spacer z kijkami 

NORDIC WALKING 
 ok 8 km wokół jez. Rościńskiego

lampki czołówki we własnym zakresie 

18.00 - 24.00 Nocny Turniej 
Piłki Nożnej Ligi ORLIKA 

Zapraszają: Burmistrz Miasta i Gminy Skoki 
oraz ANIMATORZY SPORTU  

- 



Sport, turystyka, rekreacja

Otwarte Mistrzostwa Wągrowca w Szachach Błyskawicznych

27 uczestników z różnych stron Polski wzięło udział w organizowanych przez Burmistrza Miasta Wągrowca i Starostę Wągrowieckiego Otwartych 
Mistrzostwach Wągrowca w Szachach Błyskawicznych. Wśród zawodników - uczestników rozgrywanych w dniu 2 czerwca systemem szwajcarskim,  
a sędziowanych przez Wice Starostę Michała Piechockiego Mistrzostw nie zabrakło też szachistów z Miasta i Gminy Skoki.

Wywodzący się ze Skoków zawodnicy znaleźli się też w czołówce klasyfikacji powiatowej i zajęli w niej odpowiednio:
- w Kategorii juniorów do lat 12: 1. miejsce Dawid Laube, 2. miejsce Norbert Szymkowiak;
- w Kategorii juniorów od lat 13 do 18: 1. miejsce Anita Sydow;
- w Kategorii kobiet: 1. miejsce Anita Sydow;
- w Kategorii seniorów: 3. miejsce Przemysław Sydow, 5. miejsce Leszek Szymkowiak.
Na podstawie informacji przekazanej przez Bronisława Piechockiego         

  Edmund Lubawy

„Wełna” na boiskach Ligi Międzyokręgowej
W czerwcowym wydaniu „Wiadomości” naszą relację z poczynań „Wełny” na boiskach zakończyliśmy informacją o wygranej naszej reprezentacji 

w dniu 16 czerwca na meczu wyjazdowym z „Błękitnymi” Wronki. Mecz zakończył się wynikiem 2 : 5, a bramki dla „Wełny” zdobyli: Jakub Ślósarczyk – 
3 oraz Błażej Rajewski i Adam Graczyk po 1. Po tym spotkaniu „Wełna” zajmowała 3. miejsce w Lidze, a do zakończenia sezonu naszym zawodnikom 
pozostał mecz, który rozegrano na boisku w Skokach w dniu 19 czerwca z zajmującą przedostanie miejsce w Tabeli „Koroną” Stróżewo.

Spotkanie to zakończyło się imponującym zwycięstwem „Wełny”, a wynik na 8 : 1 dla „Wełny” ustalili zdobywcy bramek: Jakub Ślósarczyk - 2, Radosław Mo-
dlibowski - 2 oraz Arkadiusz Dereżyński, Błażej Rajewski, Patryk Wojtaszak i Miłosz Graczyk po 1.   

Po tym spotkaniu i zakończeniu sezonu 2018/2019 „Wełna” z 59 punktami ostatecznie uplasowała się na 3. miejscu w Tabeli. W sezonie rozegrała łącznie 
30 meczy, w tym 17 wygranych, 8 zremisowanych i 5 przegranych, zdobyła łącznie 59 punktów, zdobyła 98 i straciła 57 bramek. Była Klubem, który przewodził 
zdecydowanie i zajmował 1. miejsce w Tabeli przez 20 kolejnych meczy minionego sezonu.

Na pierwszym miejscu Tabeli ostatecznie uplasował się TPS Winogrady – 60 punktów, 84 bramki zdobyte i 39 stracone. Drugie miejsce zajął „Huragan” Pobie-
dziska – 60 punktów, 76 bramek zdobytych i 36 straconych. Tuż za „Wełną”, a więc już za podium pozostała „Iskra” Szydłowo - 56 punktów, 66 bramek zdobytych 
i 36 straconych. Na ostatnim miejscu Tabeli znalazła się drużyna „Błękitnych” Wronki a na przedostatnim „Korona” Stróżewo.

        Edmund Lubawy

Od pomysłu do realizacji
Styczeń - rodzi się pomysł w naszych głowach: w mojej, Filipa Kujawy 

i Robert Oksza-Skibińskiego - wystartujemy w triathlonie; czas na przygo-
towanie - pół roku, data startu: 6 lipca, impreza - Enea Triatlon Bydgoszcz, 
dystans sprinterski 1/8. 

No i stało się, cała trójka może nazwać się triathlonistami: dystans sprin-
terski zaliczony, co więcej wszyscy złamaliśmy 1:30 h na mecie. 

Triathlon 1/8 sprinterski łączy trzy dyscypliny: pływanie 475 m (tu rzeką 
Brdą), rower 21 km i bieg 5.25 km. 

Ważne jest przygotowanie logistyczne do takiego startu, przygotowanie 
sprzętu pływackiego, potem zmiana i rower z obowiązkowym kaskiem no 
i bieg. W Bydgoszczy tylko na tym dystansie wystartowało 1 200 zawodni-
ków, a były jeszcze inne dystanse: 1/2 i w sobotę 1/4. Przez dwa dni przez 
Halę Łuczniczką przewinęło się ponad 3 000 zawodników. Jest to ogrom-
na przygoda, wiemy, że był to nasz pierwszy ale na pewno nie ostatni start 
w triatlonie. Dziś można powiedzieć, że Hart Skoki to biegacze, rowerzyści 
i triathloniści. 

Bartosz Seidler 
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ŚLADAMI ZNANYCH I ZASŁUŻONYCH SKOCZAN
W miesiącu maju Towarzystwo Miłośników Miasta Skoki i Ziemi Skockiej urządziło wycieczkę do Płocka i Sannik, a jednym z celów wycieczki było 

zwiedzenie miejsc, w których w latach 1946-1961 posługę kapłańską pełnił wywodzący się ze Skoków Biskup Ordynariusz Płocki Tadeusz Paweł  
Wyskota-Zakrzewski.

O tej wizycie Skoczan nasi czytelnicy mogli dowiedzieć się z zamieszczonego w majowym wydaniu „Wiadomości” artykułu pani Iwony Migasiewicz.
Dzisiaj postanowiliśmy przybliżyć osobę tego zasłużonego dla Ziemi Płockiej i dla kościoła Księdza Biskupa, co czynimy powielając artykuł Księdza Bronisła-

wa Sobkowiaka, który ukazał się w naszym miesięczniku – nr 12 z grudnia 2007 roku.
Edmund Lubawy  

Ksiądz Zakrzewski – pierwszy Biskup ze Skoków
Pierwszym kapłanem wywodzącym się ze Skoków, 

którego spotkałem i poznałem osobiście, a który wspo-
minał miasteczko nad Małą Wełną, był Ksiądz Biskup Ta-
deusz Paweł Maria Wyskota – Zakrzewski. Poznałem go 
w Gnieźnie w 1951 r., gdy byłem klerykiem na trzecim roku 
studiów w Gnieźnieńskim Seminarium Duchownym. 

Ksiądz Biskup urodził się 11.08.1883 r. w rodzinnym 
majątku w Skokach, w pałacu wybudowanym przez ojca, 
a mieszczącym obecnie Dom Plenerowy Akademii Sztuk 
Pięknych w Poznaniu. Rodzicami przyszłego Księdza Biskupa 
byli Stanisława z domu Łubieńska z Budziszewka i Stanisław 
Zakrzewski. Łubieńscy był to stary ród magnacki, z którego 
pochodziło dwóch Prymasów Polski. U Łubieńskich, w Budzi-
szewku, przebywał też Adam Mickiewicz, który 26 września 
1831 r. wraz z Marianną Wodecką wystąpił w roli rodziców 
chrzestnych Marii Tekli, córki Józefa Łubieńskiego i Konstan-
cji z Bojanowskich, nad którą obrzędów chrzcielnych dopełnił 
ówczesny skocki proboszcz, ksiądz Borowski*

Tadeusz Zakrzewski ukończył Gimnazjum św. Marii Mag-
daleny w Poznaniu w 1901 roku. W tym też roku wstąpił do 
Seminarium Duchownego w Poznaniu, następnie studiował 
w Gnieźnie, Munsterze i we Fryburgu Badeńskim. Święcenia 
kapłańskie przyszły Biskup przyjął 11 lutego 1906 r. w Po-
znaniu.

Ksiądz Zakrzewski pracował jako wikary w katedrze 
poznańskiej. Następnie był ekonomem w Seminarium Po-
znańskim, a w końcu został Prefektem tego Seminarium. 
Wykładał liturgię (uczył odprawiać Mszę Świętą, udzielać 
Sakramentów i odprawiać nabożeństwa), uczył też języka 
polskiego, co było zabronione w czasie zaborów. Następnie 
był kapelanem Księdza Arcybiskupa Likowskiego i pierwsze-
go, po odzyskaniu w 1918 roku przez Polskę niepodległości, 
Kardynała Edmunda Dalbora. W 1919 r. ksiądz Zakrzewski 
otrzymał godność Szambelana Papieskiego, a w 1931 r. Pra-
łata. Od 1928 r. do 1938 r. ksiądz Tadeusz pracował w Rzy-
mie, w Watykanie w Głównej Radzie Rozkrzewiania Wiary 
i w Kongregacji Rytów. Dnia 8 sierpnia 1938 r. został przez Papieża Piusa XI mianowany Biskupem Pomocniczym w Łomży.

W czasie okupacji Biskup Zakrzewski przebywał w Ostrowii Mazowieckiej skąd zarządzał częścią Diecezji Łomżyńskiej.
Po wojnie, 12 kwietnia 1946 r. został przez Papieża Piusa XII mianowany Biskupem Ordynariuszem Diecezji Płockiej i zajął się odbudową diecezji po znisz-

czeniach wojennych. Był też członkiem Komisji Wspólnej Rządu i Episkopatu.
Ksiądz Biskup Tadeusz Zakrzewski zmarł 26 listopada 1961 r. w szpitalu Bielańskim w Warszawie. Pochowany został 30 listopada 1961 r. w podziemiach 

Katedry Płockiej.
            Ksiądz Bronisław Sobkowiak
* Czytelników zainteresowanych pobytem Adama Mickiewicza w Wielkopolsce oraz dziejami rodziny Łubieńskich zachęcam do sięgnięcia po książkę Lucja-

na Bojanowskiego pt.: „Rękopis dla wnuków”.
Edmund Lubawy
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Dożynki Gminne
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Potrzanowo, boisko sportowe

31 sierpnia 2019

Zapraszają: Burmistrz Miasta i Gminy Skoki oraz Starostowie Dożynkowi
Organizatorzy: mieszkańcy wsi Potrzanowo oraz Biblioteka Publiczna MiG w Skokach 

W programie:

13.15 formowanie korowodu dożynkowego 
przed świetlicą w Potrzanowie, przemarsz na boisko sportowe,
prezentacja wieńców dożynkowych,
14.00 Msza św. w intencji rolników na boisku sportowym,
15.00 zwyczaje i obrzędy dożynkowe w wykonaniu Zespołu Folklorystycznego 
WIELKOPOLANIE,
16.30 XII Turniej Sołectw Gminy Skoki,
19.30 koncert zespołu BLUE PARTY,
Po koncercie zabawa taneczna z zespołem TRAWERS

Atrakcje towarzyszące:
mała i duża gastronomia, stoiska handlowe, darmowe dmuchańce dla dzieci

Tematem przewodnim tegorocznych Dożynek będzie rys historyczny 

wsi Potrzanowo na przestrzeni 650 lat  


